
1 

 

  



2 

 

INHOUDSOPGAVE 2 

BINNENKOMER 3 

DE FRACTIE AAN HET WERK 4 

DE FRACTIE 5 

Hettie van Nes 5 

Roel van Cauwenberghe 5 

Adriana Hulsmann 6 

Wim Haver 6 

Erik-Jan Bijleveld 7 

WAT HEBBEN WE BEREIKT? 8 

Decentralisaties: maatwerk in het sociaal domein 8 

Wageningen Klimaatneutraal 2030 8 

Tegenprestatie op de uitkering 9 

Rondweg? No way! 9 

De economische ontwikkeling van de binnenstad: letten op de kleintjes 10 

Klimaatadaptatie, het vergeten zusje van klimaatbeleid 10 

Nieuwe bedrijven en studentenhuisvesting op de campus Wageningen UR 11 

Studentenhuisvesting 12 

BLIK OP DE TOEKOMST 13 

GROENLINKS IN STEMMING 14 

 

 



3 

 

2014 was het jaar waarin de fractie van GroenLinks de politieke inzet van de 
voorgaande vier jaar bij de gemeenteraadsverkiezingen verzilverd zag in een 
klinkende uitslag. We kregen driehonderd stemmen meer dan vier jaar eerder. 
Daarmee bleven we de tweede partij in Wageningen. De algemene 
stoelendans die in de raad volgde op de uitslag ging dan ook aan ons voorbij: 
GroenLinks behield vijf zetels. Na de zetelverschuivingen om ons heen en de 
openbare onderhandelingen die daarop volgden schoven we wederom aan in 
het college, samen met D66 en Stadspartij. Lara de Brito werd wethouder van 
duurzaamheid in de brede zin van het woord, met een herkenbaar 
GroenLinkse portefeuille: jeugdzorg, Wmo, onderwijs en klimaat. Groen en 
sociaal. 

De ambitie klimaatneutraal 2030 staat overeind, ook nu is gebleken dat 
Rijkswaterstaat niet meewerkt aan het plan om windmolens te plaatsen bij 
het Havenkanaal. In de tweede helft van het afgelopen jaar heeft de fractie 
dan ook veelvuldig overleg gehad met coalitiepartners D66 en Stadspartij over 
de toekomst van de klimaatambitie. In 2015 zal dit onderwerp nog regelmatig 
in de gemeenteraad worden besproken. GroenLinks haalde ondertussen de 
nodige moties en amendementen binnen op klimaat en duurzaamheid: er 
komt een quickscan omtrent klimaatadaptatie, er komt budget voor 
verduurzaming van schoolgebouwen en snippergroen kan alleen worden 
verkocht als daar een grondige afweging van het openbaar belang aan vooraf 
is gegaan. 

In het sociaal domein werkten we in het verslagjaar vooral hard aan de 
decentralisaties op Wmo, jeugdzorg en participatie die in 2015 een feit zullen 
zijn. Het resultaat van de inspanningen is beleid dat zich kenmerkt door oog 
voor maatwerk en individuele oplossingen. Daaruit spreekt de ambitie om 
zowel het initiatief als het laatste woord bij de burger te laten. GroenLinks 
heeft daar de afgelopen jaren hard aan getrokken en is trots op het resultaat. 
Maatwerk betekent dat we het moeten aandurven om niet tot in details vast 
te leggen wat we in welke omstandigheid doen, maar dat we het college 
vrijheid geven om in een individueel geval de keus te maken die op dat 
moment, in dat geval, het beste past. Het betekent dus ook dat de 
gemeenteraad ook ná de besluitvorming de vinger aan de pols moeten 
houden. We zullen dus blijven praten met burgers en cliëntenraden om ons te 
laten voeden met ervaringen uit de praktijk. Want alleen op die manier 
kunnen wij bijsturen als dat nodig is. 
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In maart 2014 werd de steunfractie aangevuld met Roel van Cauwenberghe, 
Kim van Sparrentak en Erik-Jan Bijleveld. Wim Haver zat al in de steunfractie. 
Na de verkiezingen hebben Jan te Hennepe en Greet Eijkelenboom de fractie 
verlaten. Roel van Cauwenberghe en Wim Haver werden verkozen tot 
raadslid. Na de coalitieonderhandelingen werd Lara de Brito wethouder en 
trad Erik-Jan Bijleveld ook toe tot de raad. In juni nam Kim van Sparrentak 
afscheid van de fractie en in september voegde Gabriel Flink zich bij de 
fractie. Eind 2014 werd de fractie dus ondersteund door één steunfractielid. 

De fractie vergadert elke donderdagavond. De inhoud van de agenda wordt 
deels bepaald door de vierweekse cyclus van de raadsvergaderingen: 
voorbereiden van de commissies, nabespreken van de commissies, 
voorbereiden van de raad en nabespreken van de raad. Daarnaast is er ruimte 
om onderwerpen, die niet direct verband houden met de raadsagenda, te 
bespreken. Ook ontvangt de fractie bezoek, in 2014 van Arian van Diermen, 
Grietje Zeeman en Paul Bloem als bewoners en omwonenden 
Diedenoort/Mouterij. Ook is er bijna iedere fractievergadering een bestuurslid 
aanwezig volgens een vast roulatieschema. Maandelijks, in de vergadering na 
de raadsvergadering, schuift wethouder Lara de Brito aan. Buiten de 
vergadering bezochten fractieleden veelvuldig burgers, organisaties en thema- 
en informatieavonden.  

De website wordt bijgehouden, de fractie is actief op Twitter en er wordt 
regelmatig een persbericht verstuurd. Ook is er in 2014 begonnen met een 2-
wekelijkse nieuwsbrief aan alle GroenLinks leden. Door technische 
mankementen is het niet gelukt om dit het volledige jaar voort te zetten, 
maar we proberen dit in 2015 voor elkaar te krijgen, omdat hiermee de leden 
actief geinformeerd kunnen worden.  

 
De fractie van GroenLinks. Vlnr: Erik-Jan, Adriana, Roel, Wim, Hettie. 
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Fractievoorzitter 
Werk en inkomen, sociale cohesie, onderwijs, cultuur, veiligheid en APV 

In 2014 is mij de eer te beurt gevallen om de raadsfractie 
van GroenLinks te mogen voorzitten. De fractie in 
nieuwe samenstelling bestaat als vanouds uit gedreven 
en ambitieuze mensen, die hun GroenLinkse ambities en 
inhoudelijke kennis van zaken inzetten voor de stad. 
Míjn streven is het om te sterke positie die we in de raad 
hebben verworven met dit team te behouden en te 
verstevigen. We staan bekend als een fractie die op 
betrouwbare wijze loyaal is aan het college en de 
coalitie, maar die de eigen wensen wel degelijk weet 
binnen te slepen. Ook in 2014 is weer gebleken dat we 
daarbij met onderhandelen verder komen dan met 

eenzame vuisten op tafels. Ook in de nieuwe samenstelling heeft GroenLinks 
deze stijl vastgehouden. Ik zie er naar uit om dat verder uit te bouwen. 

 

Bereikbaarheid, studentenhuisvesting, studentenzaken en horeca 

Afgelopen maart werd ik van afdelingssecretaris met 
voorkeursstemmen onverwacht gekozen als raadslid. 
Hierdoor kwam mijn afstuderen even op een lager pitje 
te staan en probeerde ik me eigen te maken in de voor 
mij nieuwe wereld die politiek heet. Dit jaar stond voor 
mij dus in het teken van veel leren en me ontwikkelen 
tot een politicus. Gelukkig kreeg ik hierbij veel steun van 
de ervaren fractieleden, die altijd bereid zijn om te 
helpen. Belangrijke onderwerpen binnen mijn 
portefeuille waren dit jaar studentenhuisvesting en 
bereikbaarheid. Hierin heb ik geprobeerd om de 
GroenLinks idealen vast te houden en zo het verschil te 
maken. 
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Economische ontwikkeling, recreatie en toerisme, haven, milieu, sport en 
transparante overheid 

Het was even wennen deze eerste maanden. Wennen 
aan nieuwe collega’s in de fractie en aan nieuwe 
portefeuilles. Beide levert wel eens wat verwarring op, 
ook omdat er nu vier fractieleden zijn die veel kennis 
hebben van milieu- en klimaatzaken. Maar al doende 
en met vallen en opstaan komen we daar wel uit. Wat 
direct opvalt is het enthousiasme van de fractieleden. 
Zelf moet ik erop letten me niet teveel met m’n oude 
vertrouwde onderwerpen te bemoeien. Gelukkig kan ik 
me nu volledig op klimaatadaptatie en de 
ontwikkeling van de binnenstad storten. Jullie zullen 
daar het komende jaar zeker meer over horen. 

 

Ruimtelijke ontwikkeling, klimaat en stedenbanden 

Samen op weg, werken aan weerbaarheid in de 
samenleving hoort bij mijn duurzaamheidsideaal. 
Samen op weg voor een betere wereld en een mooi en 
leefbaar Wageningen. Ik wil me graag inzetten voor 
Wageningen en de Wageningers. Ik ben woordvoerder 
voor de portefeuilles ruimtelijke ontwikkeling (inclusief 
natuur), wijkgericht werken en stedenbanden, en tweede 
bij klimaat, milieu en onderwijs. Klimaat is wel mijn vak, 
maar omdat de relatie met de andere partijen en 
windmolens politiek zo gevoelig ligt, heeft Adriana dit 
tijdelijk op zich genomen heeft.  

Daarnaast ben ik een actie gestart om Syrische vluchtelingen te helpen. 
Inmiddels is dit uitgegroeid tot een stichting, zonder politieke of kerkelijke 
signatuur. We staan open voor iedereen en helpen zo veel mogelijk Syrische 
vluchtelingen in Irbid, een stad in Jordanië. 
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Financiën, ruimtelijke ontwikkeling, milieu en wonen 

Na een voorzichtige, onverkiesbare, plek 10 op de 
kandidatenlijst ben ik via een kortstondig 
steunfractielidmaatschap in sneltreinvaart de fractie 
ingerold. De ambitie om ‘iets actiever’ te worden in de 
politiek heeft daardoor snel en heftig invullig gekregen. 
Dat was niet meteen wat ik in gedachten had, toen ik in 
november 2013 met de kandidatencommissie in gesprek 
ging, maar vol overtuiging heb ik ‘ja’ gezegd, toen ik in 
mei 2014 een raadszetel aangeboden kreeg. Door de 
goede sfeer in de fractie ging het inwerken makkelijk en 

vormden we snel een team. Mijn portefeuilles zijn wonen, ruimtelijke 
ontwikkeling (samen met Wim), milieu (samen met Adriana) en financiën. 
Een mooie mix, waarin we goed het GroenLinkse geluid kunnen laten horen, 
maar waarin in deze raadsperiode nog niet veel spannends is gebeurd. 
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2014 was het jaar waarin de decentralisaties in het sociaal domein vorm 
kregen in Wageningen. Belangrijke besluiten werden genomen in februari (het 
integraal beleidskader), mei (gemeentelijke sturing bij regionale afspraken 
rond jeugdzorg en Wmo), juli (de kaders voor de nieuwe verordeningen), en 
oktober (de verordeningen zelf). Bij al deze besluiten was het uitgangspunt 
van GroenLinks dat de regie en het laatste woord bij de burger horen te liggen. 
Het is, bijvoorbeeld, niet aan de gemeente om te bepalen in hoeverre de 
burger zijn familie en vrienden kan aanspreken, maar de uiteindelijke 
beslissing daarover ligt bij die burger zelf. Maatwerk en autonomie wil zeggen 
dat waar de één het bevrijdend en geruststellend vindt om hulp te krijgen van 
een vrijwilliger, de ander dat juist belastend vindt. En dat die individuele 
verschillen er mogen zijn. GroenLinks heeft in de afgelopen jaren al hard aan 
dit idee getrokken. Dat begon met moties en amendementen, bij het 
participatiebeleid in 2011 en bij het beleidsplan Maatschappelijke 
Ondersteuning in 2012. Een jaar later, bij de integrale visie op de 
decentralisaties in 2013, had het zonder ons actieve ingrijpen al een plek 
gekregen in de beleidsnota. In 2014 kon GroenLinks dit voorwerk verder 
uitbouwen. 

GroenLinks vindt de ambitie Wageningen klimaatneutraal 2030 erg belangrijk 
en dit was in de onderhandelingen voor het coalitieakkoord één van de 
cruciale punten. Het resultaat is dat de ambitie klimaatneutraal recht 
overeind staat in het nieuwe akkoord. De vraag is alleen: hoe wordt dat 
bereikt? In het bestaande klimaatbeleidsplan is er ruimte voor windmolens en 
GroenLinks is ervan overtuigd is dat dat noodzakelijk is om in 2030 
klimaatneutraal te kunnen zijn. 
De coalitieonderhandelingen 
leidden tot een oplossing: er zou 
een referendum komen over de 
beoogde locatie voor windmolens 
in de uiterwaarden bij de haven. 
Een goed en eerlijk idee.  

De voorwaarde voor het 
referendum was dat er een 
haalbaar plan moest liggen. Een 
van de vereisten daarvoor was 
instemming van de provincie en 
van Rijkswaterstaat voor de 

Wim tijdens het klimaatdebat in de BBLTHK. 
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beoogde locatie. Geheel onverwacht, er waren ambtelijk geen 
waarschuwingen geweest, trok Rijkswaterstaat dit jaar haar medewerking in. 

Voor de fractie van GroenLinks is dat een uitdaging, want met de coalitie 
houden we vast aan de doelstelling klimaatneutraal 2030. De gemeenteraad 
heeft daar ruim twee jaar geleden in grote meerderheid mee ingestemd, en 
dat is niet voor niets gebeurd. Om dat zonder windmolens te bereiken zal niet 
meevallen. We willen nu volop inzetten op alternatieve en innovatieve 
mogelijkheden voor energiebesparing en duurzame energieopwekking. 
Volgend jaar zal uit de herijking van het klimaatbeleidsplan moeten blijken of 
Wageningen ook zonder windmolens klimaatneutraal kan worden. Ons 
standpunt omtrent de wenselijkheid van windmolens op Wagenings 
grondgebied zal op basis daarvan opnieuw worden bepaald.  

De eerste discussies over de tegenprestatie op de uitkering voerde GroenLinks 
al in 2011. We formuleerden toen, samen met de PvdA, de tegenprestatie waar 
we sindsdien met succes mee werken. Die houdt in dat inwoners met een 
bijstandsuitkering geacht worden zich optimaal en naar vermogen in te 
spannen om zich duurzaam een onafhankelijke of participatieve plek in de 
samenleving te verwerven. Geen verplichte arbeidsinschakeling op klussen 
die anders blijven liggen, maar zinvolle bezigheden, die in elk individuele 
geval weer anders kunnen uitpakken. In 2014 werden we daarom verrast door 
een conceptversie van de verordening op de participatiewet. Want daar stond 
ineens tóch een op dwang gebaseerde tegenprestatie in. Dat was vanuit het 
misverstand dat gemeenten voortaan verplicht zouden zijn om die op te 
leggen. Maar die verplichting is er helemaal niet. Het nieuwe college heeft dat 
op tijd opgemerkt en in de definitieve versie was de dwang is er weer uit. Wel 
is de formulering aangepast aan de nieuwe realiteit, waarin je een 
tegenprestatie niet mag opleggen aan mensen die mantelzorg verrichten. 
Daarom mogen we mantelzorg geen zinvolle bezigheid meer noemen als 
vorm van tegenprestatie. In plaats daarvan noemen we mantelzorg voortaan 
een zinvolle bezigheid waardoor je bent vrijgesteld van de tegenprestatie. Het 
resultaat is hetzelfde en dat is waar het om gaat. 

In Wageningen loopt het verkeer 
twee keer per dag vast: een file in de 
ochtend en een file in de avond. De 
gemeente had in haar 
mobiliteitsplan (GMP) vastgelegd de 
bereikbaarheid van Wageningen te 
verbeteren door verbreding van de 
Mansholtlaan en de Nijenoordallee. 

Maar de provincie Gelderland trok Roel bij de kruising Bornsesteeg – Kielekampsteeg.  
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haar financiële bijdrage terug en wil het gemeentelijke plan eerst vergelijken 
met een alternatief: een noordelijke rondweg langs de wijk Noordwest. 
Hierover werd de raad pas in de tweede helft van dit jaar geïnformeerd. In 
februari werden we al verrast door antwoorden op artikel 39-vragen van 
GroenLinks. Hieruit bleek dat de provincie op korte termijn van plan is om de 
campus te ontsluiten via een noordelijke inprikker. 

Er zijn wat ons betreft veel alternatieven die goed zijn voor de leefbaarheid en 
wel degelijk bijdragen aan een oplossing van het verkeersproblemen. We 
hopen dan ook de rest van de Wageningse en provinciale politiek voor een 
snelle en duurzame oplossing kiest. GroenLinks is en blijft tegenstander van 
een noordelijke inprikker en rondweg.                          

Net als in zoveel andere steden is het moeilijk om de binnenstad interessant 
te houden en om klanten naar de binnenstad toe te trekken. Er is een groot 
verloop en veel leegstand onder met name de ondernemers in de Hoogstraat 
en omgeving. Uit gesprekken van GroenLinks met vooral kleine ondernemers 
in de binnenstad is gebleken dat de combinatie van (te) hoge huurprijzen en 
een ontoereikend binnenstadbeleid velen de das om doen. Er wordt veel en 
grondig geklaagd over het ontbreken van een visie op de binnenstad en de 
geringe aandacht die de kleine ondernemers daarin hebben: ‘we worden niet 
gehoord en niet serieus genomen’. Reden voor GroenLinks om een politiek 
café voor te bereiden, met als doel de ideeën van de (kleine) ondernemers in 
beeld te brengen en aan te kaarten bij SOW en WOC. Na de behandeling van 
de evaluatie van de SOW en de reclamebelasting in de raad heeft de Stichting 
in overleg met de betrokken wethouder zelf de handschoen opgepakt. De SOW 
gaat aan de slag met de professionalisering van de eigen organisatie, 
waaronder de verbreding van het draagvlak onder (kleinere) ondernemers. 
Omdat we de voorkeur geven aan actie van onderaf heeft GroenLinks besloten 
dit proces even af te wachten en de 
eigen actie voorlopig in de wacht te 
zetten. 

Ondertussen is iedereen er wel van 
doordrongen dat Wageningen een 
ambitieuze klimaatdoelstelling 
heeft – klimaatneutraal in 2030. Het 
halen van deze doelstelling was al 
een hele uitdaging en zeker nu de 
kans steeds kleiner wordt dat we Eenvoudige adaptatiemaatregelen bij de Nobelweg 

in de vorm van muurtjes die het water wegleiden 
en overstromin voorkomen. 
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windmolens kunnen plaatsen. Wat vaak vergeten wordt is dat klimaatbeleid 
meer is dan het verkleinen van onze eigen bijdrage aan klimaatverandering 
(klimaatmitigatie genoemd). Zelfs zonder verdere bijdrage aan de 
klimaatverandering zullen we ons als stad moeten voorbereiden op de reeds 
onomkeerbare gevolgen van de verandering in ons klimaat. Voor Wageningen 
betekent dit concreet een hogere frequentie van extreme regenbuien en een 
verhoging van de temperatuur. Dat kan als gevolg hebben dat er meer 
overlast is door overstromingen, water op straat, ondergelopen kelders en 
schade aan bezittingen, maar ook het ontstaan van hitte-eilanden in de 
bebouwde omgeving met weinig groen. Er is een grote kans dat er meer air-
conditioning aangeschaft gaat worden, waardoor onze 
klimaatneutraaldoelstelling nog meer onder druk komt te staan. De fractie 
van GroenLinks heeft bij aangenomen motie aangedrongen op een quick-scan 
klimaatadaptatie, waarmee op korte termijn de al genomen maatregelen in 
beeld gebracht worden. Hierdoor wordt het ook duidelijk wat we nog moeten 
doen om voldoende voorbereid te zijn. 

GroenLinks heeft in oktober ingestemd met de bestemmingsplannen voor de 
business-strip op de Campus van de WUR. Er komt onder andere een 
incubator (een broedplaats voor startende, innovatieve bedrijven die met de 
WUR verbonden willen zijn) en een technohal. Ook kunnen er op Campus 
Plaza 400 studentenwoningen komen, een kinderdagverblijf en een koffiebar 
of café. Ook is ingestemd met de geluidcontour, die een standstill betekent 
van het huidige geluidsniveau.  

De instemming had nog wel wat 
voeten in de aarde. Maar liefst vier 
vastgoedeigenaren van het Business 
& Sciencepark ABP maakten bezwaar 
tegen de concurrentie van de 
bedrijfsuitbreiding. Daarom steunden 
wij een (aangenomen) motie van CU 
en PvdA om met het ABP een 
actieplan te maken, om te zorgen dat 
de aantrekkelijkheid van het 
bestaande terrein de concurrentie 
kan weerstaan. De universiteit 

maakte duidelijk dat de nieuw-
vestiging van startende bedrijven op 
de campus een stimulans is voor de 
dynamiek van Wageningen en de uitstraling van Food Valley. Dit trekt weer 
andere bedrijven aan, die naar het ABP zouden kunnen komen. GroenLinks 
pleitte in haar betoog voor klimaatneutraal bouwen en voor aanleg van 

Maidenspeech van Wim over de Business strip 
op de campus 
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natuurlijk groen in de buitenruimte, zodat de ecologische verbindingszone 
verder kan worden ontwikkeld. Wethouder ter Maat kon deze garantie geven. 

Studentenhuisvesting heeft het afgelopen jaar, onder andere dankzij 
GroenLinks, regelmatig op de agenda gestaan in de raad. In mei hebben we 
kritische vragen gesteld aan het college over de betrokkenheid van 
omwonenden bij de realisatie van studentenhuisvesting 'de Meesterproef'. In 
juni hebben we ons hard gemaakt voor het opzetten van een huurteam dat 
studenten helpt bij problemen in de kamerverhuur. Een motie die hiertoe 
opriep hebben we vanwege de beperkte steun niet ingediend. Wel hebben we 
de toezegging van de wethouder gekregen dat het college partijen bij elkaar 
gaat brengen om te kijken wat ze kunnen betekenen in het geval van 
huurconflicten van studenten. 

Wel is GroenLinks blij met de beleidsregels voor kamergewijze verhuur, die dit 
jaar zijn vastgesteld. Hierdoor is kamergewijze verhuur nu in de hele 
gemeente legaal mogelijk. Maar tot onze verbazing werden in het voorstel van 
het college de leegstaande kantoren en bedrijfsruimten in Wageningen buiten 
beschouwing gelaten. Een amendement van GroenLinks om dit toe te voegen 
aan de beleidsregels werd unaniem aangenomen door de raad. Ook heeft de 
wethouder aangegeven studenten te helpen bij problemen in de kamergewijze 
verhuur. Zo gaat er toch gewerkt worden aan het doel van het huurteam. 
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We kijken terug op een jaar waarin hard aan een groen en sociaal beleid is 
getrokken. Een jaar ook waarin de coalitiepartners elkaar hebben leren 
kennen, zonder dat er al harde noten te kraken waren over kortingen en 
bezuinigingen. We hopen dat we ook in 2015 op die voet verder kunnen gaan. 
Toch wordt dat spannend, want het rijk wil de algemene uitkering aan 
gemeenten anders verdelen. De voor Wageningen belangrijkste wijziging is 
dan een nieuwe woningdefinitie, op basis van de “Basisregistratie adressen en 
gebouwen” (BAG). Verliezers zijn dan onder meer studentensteden met relatief 
veel studentenflats. Want die worden niet meer als afzonderlijke 
woonruimten meegeteld bij de vaststelling van de hoogte van het 
gemeentefonds, maar per adres als één grote verblijfplaats. De gemeente 
Wageningen is daarover, samen met andere studentensteden, nog niet 
uitgepraat met het rijk. Op dit moment weten we nog niet wat dat voor de 
begroting gaat betekenen. Mocht het leiden tot een nieuwe noodzaak tot 
bezuinigingen, dan moeten de coalitiepartners de in de onderhandelingen 
bevochten uitgangspunten in het coalitieakkoord waarmaken. GroenLinks zal 
daarbij, zoals gebruikelijk, inzetten op groen en op sociaal. Onze duurzame 
ambitie heeft de afgelopen jaren al heel wat bezuinigingsronden doorstaan. 
Op die weg willen we voortgaan. 

Verdere speerpunten die we in 2015 zullen uitwerken, naast die op het gebied 
van klimaat, milieu en sociaal beleid, richten zich op economische 
ontwikkeling in Wageningen en FoodValley, en op bestuurlijke vernieuwing. 
We zijn in gesprek met binnenstadondernemers en zien kansen voor 
Wageningen in de ontwikkeling van FoodValley. De gemeente zal meer en 
beter gebruik moeten maken van de creativiteit van onze eigen ondernemers, 
maar ook meer de kansen moeten opzoeken in bijvoorbeeld Euregio Rijn en 
Waal voor projecten op gebied van werk en economische ontwikkeling. 
Bestuurlijke vernieuwing zal door de voltallige gemeenteraad worden 
aangepakt, door inspraak en meedenken door burgers meer en 
vanzelfsprekender te laten plaatsvinden. 

Tenslotte nog dit: de fractie van GroenLinks Wageningen zal in het komende 
jaar nog nadrukkelijker de verwevenheid met de eigen afdeling en met de ons 
omringende fracties zoeken. In 2014 is daarmee een hoopgevende koers 
ingezet. We streven ernaar dat we in het volgende jaarverslag kunnen 
schrijven dat nauw overleg met alle GroenLinkse fracties in FoodValley en de 
G12 gebruikelijk is bij alle onderwerpen die relevant zijn in de hele regio. 
Bovendien willen we dan kunnen noteren dat verschillende Wageningse leden 
actief in de fractie hebben meegewerkt, hetzij in politieke projecten, hetzij 
door in een langdurige of kortstondige steunfractie over de actuele 
raadsvoorstellen te hebben meegedacht. 
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De gemeenteraad debatteerde in 2014 over onderstaande onderwerpen. De 
fractie van GroenLinks diende er de daarbij genoemde moties en 
amendementen bij in. 

Januari 
Bestemmingsplan vernieuwbouw stadhuis (ingestemd, aangenomen) 
Locatiekeuze studentenhuisvesting Wageningen (ingestemd, aangenomen) 

Februari 
Drie decentralisaties gemeente Wageningen (ingestemd, aangenomen) 
* amendement maatwerk en autonomie voor de burger (aangenomen) 
* motie volwaardige positie voor professionals (aangenomen) 
* motie zware en specialistische zorg blijft bereikbaar(aangenomen) 

Maart 
Rekenkamerrapport wijkgericht werken (ingestemd, aangenomen) 
GL motie sterkste schouders dragen de zwaarste lasten in sociaal domein 
(aangenomen) 
GL motie gemeente steunt initiatieven voor zonnepanelen op basisscholen 
(aangenomen) 

Mei 
Bestuursakkoord Anders denken, Samen doen (ingestemd, aangenomen) 
Sturing Regionale afspraken Wmo en jeugdhulp 2015(ingestemd, 
aangenomen) 
Jaarstukken 2013 (ingestemd, aangenomen) 
Uitgangspunten voor het uitwerken van het bestemmingsplan Patrimonium 
(ingestemd, aangenomen) 
Bekrachtiging geheimhouding raadsinformatiebrief de Vlinder (ingestemd, 
aangenomen) 
GL motie behoud speelgoed- en kledingbank (aangenomen) 

Juli 
Kaders voor de verordeningen drie decentralisaties (ingestemd, aangenomen) 
* amendement niet instemmen met gegevensuitwisseling leidt niet tot 
uitsluiten van hulp (aangenomen) 
* motie onderzoeken mogelijkheden dienstencheque (aangenomen) 
Kadernota 2014 (ingestemd, aangenomen) 
* amendement ongebruikt budget onderwijshuisvesting gaat naar 
verduurzaming en onderwijskundige verbetering schoolgebouwen 
(aangenomen) 
* motie openbaar belang afwegen bij verkoop van snippergroen (aangenomen) 

September 
Kaders supermarkt Geertjesweg (ingestemd, aangenomen) 
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Preventie- en handhavingsplan Drank- en Horecawet (ingestemd, 
aangenomen) 

Oktober 
Bestemmingsplan 3e kwadrant Business Strip (ingestemd, aangenomen) 
Bestemmingsplan Campus Plaza (ingestemd, aangenomen) 
Voortzetting reclamebelasting (ingestemd, aangenomen) 
Verordeningen drie decentralisaties (ingestemd, aangenomen) 
* motie hoger opgeleide vluchtelingen en nieuwkomers in bijstand mogen 
Nederlandse kwalificatie halen (aangenomen) 

November 
Programmabegroting 2015-2018 (ingestemd, aangenomen) 
* motie onderzoeken mogelijkheden structuurvisie ondergrond (niet 
aangenomen) 
* motie uitvoeren quickscan klimaatadaptatie (aangenomen) 

December 
Verordening individuele inkomenstoeslag (ingestemd, aangenomen) 
Verordening verrekening bestuurlijke boete bij recidive 2015 (ingestemd, 
aangenomen) 
Uitgangspunten Parkeerplan Wageningen (ingestemd, aangenomen) 
GL amendement kamergewijze verhuur ook mogelijk maken in leegstaande 
panden (aangenomen) (stemming op het gewijzigde raadsvoorstel werd 
doorgeschoven naar januari 2015) 
 
 


